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Jak pokračují rekonstrukce ? 

 

  
Nyní se provádějí hlavně venkovní práce – vlevo na snímku se dodělává prostředek mezi  

stájemi  a vpravo jsou venkovní prostory u první stáje ( 22. 7. – F. Z. ) 

 

  
U stáje č. 3 se pracuje uvnitř i zvenku ( 22. 7. – F.Z. ) 

 

  
 
Veškeré práce uvnitř stájí , včetně vymalování a natírání, jsou prakticky hotovy. U stáje č. 1 

úplně a u  stáje č. 2 chybí pár dodělávek (  22. 7. – F. Z) 
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Po 14  dnech znovu ve stájích 

 
 Stále pokračují drobné dodělávky na stájích v Milné, k závěru se blíží práce i v 

poslední stáji  č. 3, rychlost nabírá i stáj na Muckově. 

 

  
Stáj č. 3 je již vybílená, dokončují se poslední úpravy, odstraňuje se zakrývací fólie ( 6.8- 

F.Z.) 

 

  
           Stáj je nutno nabílit i zvenku                  Vzadu se připravuje výstavba hnojného plata 

( 6. 8. - F.Z. ) 
 

  
Současně probíhá výměna střešní krytiny        Vpředu se opravuje přístavek 

( 6.8. – F. Z.) 
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Ve stáji na Muckově vyrostl směrem do dvora přístřešek 

Uvnitř připravené zábrany čekají na zabetonování 

  
Pro přípravu vnitřního prostoru je nutno vše řádně změřit 

Pracovníci FAO,s.r.o. při zabetonovávání zábran 

( vše 6. 8. – F.Z. ) 

 
Pohled do ekonomického prostoru 

 

 
Ing. Jiří Valter a Dagmar Novotná mají v této chvíli plné ruce práce – ekonomika se pečlivě 

sleduje a hlídá ( 6. 8. – F. Z. ) 
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Malé firemní žně začaly 

 

 Začátkem srpna začal dozrávat kříženec Tritikale, kterého má Farma Milná, s.r.o. 

zaseto v prostoru Opalic celkem 13 ha. Nepříznivé počasí, s častými dešťovými srážkami ,čas 

začátku sklizně postupně oddalovalo, koupený obilní kombajn firma přemístila k poli již 

v pondělí 9.srpna, naplno se začalo až ve středu 11. 8. Obsluhou kombajnu byl pověřen 

traktorista Jan Čertický, který současně zabezpečil i odvoz zrna na sušku do Dolního 

Třebonína.  

  
                     Pokos obilného pole začal               Sklizené zrno na traktorovém vleku 

 
 Když jsem přijel 11. 8 na pole, byl kombajn zrovna kvůli poruše odstaven. Jan 

Čertický spolu s Jiřím Valterem juniorem, který sklizeň obilovin organizuje, však během 

krátké doby poruchu odstranili a kombajn byl znovu připraven k práci.. 

 

  
Ačkoliv bylo zrno v plné zralosti, ve slámě bylo poměrně dost trávy a pokos byl tím 

ztížen a tak došlo v určité fázi sečení k zahlcení bubnu. Ve vzájemné spolupráci jak zvenku, 

tak z kabiny, mohla být hlavní příčina poměrně rychle odstraněna. 

  
           Kombajn se znovu zakousl do porostu a výmlat Tritikale mohl pokračovat 
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Farma Milná a především Jan Čertický se svým kombajnem mají však před sebou ještě 

sklizeň ovsa, který je v této lokalitě zasetý na 23 ha a i jeho zralost se pomalu blíží k závěru. 

( veškeré foto 11.8 – F.Z.) 

Do 13. srpna byla pak sklizeň Tritikale ukončena a hned začala sklizeň ovsa, kde se 

předpokládá ukončení v polovině následujícího týdne. 

 
 
Lesy v majetku Farmy Milná, s.r.o. pod odborným dohledem. 

 

 Majitel a ředitel rodinné farmy jmenoval s platností 

od 1. srpna 2010 pana Jana Märtla – odborným lesním 

hospodářem. Jan Märtl pracoval před odchodem do 

důchodu jako Lesní správce Lesů Vyšší Brod a současně 

byl i starostou dvou  honebních společenství v katastru 

Farmy Milná, s.r.o.  

 

 

Již za řízení odborného lesního hospodáře vytěžila  firma 

v uplynulých dnech , v prostoru Lhotky na Malšínsku, celkem 200 m³ dřeva. Jedná se o nálety 

i vzrostlé stromy, převážně břízy, které vytěžili a zpracovali s motorovými pilami pracovníci 

firmy. 

 

  
 

Zpracovaná dřevní hmota je určena ke štěpkování a posléze k prodeji jisté rakouské 

firmě. Ze spodní části lesního pozemku, veškeré dřevo vytahal nahoru a podél cesty uložil, 

s firmou spolupracující podnikatel, Miroslav Čurda z Bližné se svým traktorem. 
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Miroslav Čurda, kterého jsem zachytil u traktoru v jeho bydlišti 

Pohled na část vytěženého prostoru, odkud se dřevo stahovalo 

( fota 16.8. – F.Z.) 

A znovu rekonstrukce 

 

  
U stáje č. 3 na Milné se v těchto dnech montuje venkovní přístřešek z pravé strany stáje a 

uvnitř pracovníci zabudovávají navrženou technologii ( 16.8 – F.Z.) 

 

Rybník Kuželů předán do užívání 

 

Rybník Kuželů dolní, v katastru obce Lutová, jehož plocha činí 1,7 ha, byl na posledním 

kontrolním dni dne 12. srpna 2010, převzat bez vad a nedostatků a v dobré kvalitě. 

  
Pohledy na zrekonstruovaný rybník – foto 12. 8.  Ing. Michael Sovadina 



82 
 

Předání do užívání se zúčastnili: 

Ing. Jiří Valter -  zástupce Farmy Milná,s.r.o. 

Ing. Michael Sovadina – stavební dozor 

Jaroslav Bučil – vedoucí divize č. 10 firmy Zvánovec 

Ing. Rostislav Procházka – odbor životního prostředí MěÚ Třeboň 

       Právě posledně jmenovaný dal poté souhlas k zahájení napouštění rekonstruovaného 

rybníka. Napouštění rybníka bude trvat delší dobu, neboť přítok je menší vzhledem k malému 

povodí. 

        Rovněž rybniční sedimenty, které byly vyváženy na blízkou louku, byly podle smlouvy 

se zemědělci řádně rozhrnuty a zaorány, travní porosty jsou dnes plně zapojeny. 

Slavnostní kolaudace rybníka Kuželů dolní bude 9. září 2010. 

 

  
Zleva Ing. M. Sovadina, Ing. R. Procházka a J. Bučil          Ing. Jiří Valter je spokojen 

( foto 12. 8. – Ing. M. Sovadina) 

 

 

Největší akce letošního roku i nadále pokračuje 

 

Rekonstrukce farmy, která běžela na „pěti frontách“ se zdárně blíží k závěru a termín předání 

do užívání by neměl být ohrožen.  

Do zrekonstruovaných  a prakticky nově vybudovaných  senážních žlabů již byla naskladněna 

píce, stáje původně označené jako č.1 a č.2 jsou prakticky hotovy, v současné době se 

dokončují stáje č. 3 a stáj na farmě Muckov, kde probíhá rekonstrukce souběžně. 

  
                                                   Stáje č. 1 a č. 2 na Milné 
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                         Venkovní pohled z boku a zepředu na stáj č. 3 v Milné 

  
Poslední dokončení na úseku klempířských prací provádí firma Martin Daňhel z Rychnova u 

Nových Hradů 

 

  
Dva pohledy do dokončované stáje č. 3 na Milné 

 
Pohled pod přístřeškem u č. 3 
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Stejně tak pokračují práce na rekonstrukci stáje na farmě Muckov – zabudovávání vnitřní 

technologie 

 

  
Na Muckově vystavěný přístřešek                   Na části stáje je ještě potřeba dokončit krytinu  

( veškeré foto této části z 28. 8. – F. Z.) 

 

Koně jsou radostí a zpestřením 

           

          Kdykoliv přijedu na Muckov nemohu opomenout a zastavit se u koníků, kteří jsou zde 

ustájeni a během dne puštěni ve výběhu. Tentokrát k Sáře a Dannymu přibyla ještě kobylka 

jedné brigádnice  z Frymburku,  které majitel firmy povolil umístění  do výběhu. 

 

  
Všechny tři koně jsou zde ve výběhu spokojené 
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Při své návštěvě na Muckově jsem zastihl chovatele Miroslava Dvořáka při čerpání vody pro 

koně, kteří mezitím běželi přivítat zootechničku farmy Helenu Ouškovou. Oba dva se zde 

zastavili při kontrole jednotlivých stád na farmě ( foto 28. 8. – F. Z. ) 

 

 

Na pořadu je znovu rekonstrukce stájí 
 

 Na farmě Milná probíhají poslední dodělávky především u stáje č. 3, ve větším 

rozsahu se pracuje na farmě Muckov. Na Milné je stále ještě vidět malíře, u stájí č. 1 a 2 se 

dokončuje zvenku montáž ochranné sítě se zabudovanými žaluziemi. 

  
U stájí č. 1 a 2 je již vše vzorně připraveno      Zvenku se montuje ochranná síť se žaluziemi 

 

  
Vnitřní pohled na stáj č. 3                                    Venkovní čelní pohled stáj č. 3 
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Čerstvě vybetonovaná plocha na Muckově                  Stejně tak i na druhé straně 

( veškeré foto 6. 9. 2010 – F. Z.) 

 

Nová potřebná mechanizace 

 

Farma Milná, s.r.o. zakoupila v současné 

době nový nesený otočný pluh od norské 

firmy Kverneland. 

Co se týče orby, norské pluhy Kverneland 

není třeba zvlášť představovat, neboť v 

oblasti kvality práce, spolehlivosti, nízkého 

tahového odporu a dalších parametrů si drží 

již mnoho let vedoucí pozici mezi výrobci 

pluhů / www.kvernelandgroup.cz/ 

Pluh je určen především pro rychloobnovu 

trvalých travních porostů na farmě. 

 

 

O rybníky je potřeba stále pečovat 

 

  
 

V oblasti Malšínska jsou dva zrekonstruované rybníky, rybník Ostrovní vlevo na obrázku, 

odkud právě přijel pracovník, který má tuto oblast na Farmě Milná na starosti, Pavel Šťastný a 

kde přikrmoval nasazené ryby. Na druhém snímku právě mířil provádět tutéž práci na rybník 

Dolní Valtr.  ( foto 10. 9 – F.Z.) 
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Kolaudace rybníka Kuželů dolní 

 
 Dne 9. září se přímo u rybníka Kuželů dolní, v oblasti Lutové, sešli odpovědní 

pracovníci zainteresovaní ve výstavbě rybníka, který je majetkem Farmy Milná, s.r.o. 

Rybník byl předán do užívání 12. srpna a nyní proběhly poslední zápisové a protokolární 

záležitosti spojené s kolaudací celé akce. 

Bylo konstatováno, že celá stavba proběhla bez problémů a vad, plynule a bez časových 

prodlev. Zejména bylo oceněno, že hráz rybníka je vytvořena perfektně sestavenými kameny 

a to, že byl vytvořen z bývalého poloostrova nový ostrůvek, který dotváří celou přírodní 

scenérii rybníka. 

  
       Pečlivě složená kamenná hráz rybníka                        Nově vytvořený ostrůvek 

 

Poněkud pomalejší je přítok vody a tudíž v současné době chybí do normálu 70 cm. 

 

  
     Stav hladiny v porovnání s měřičem                                  Pohled na rybník 

 

  

Kolaudačního jednání se zúčastnili: zástupci rodinné firmy - majitel Ing. Václav 

Valenta, Ing. Jiří Valter a Jiří Valter junior, dále Ing. Michael Sovadina, stavební dozor; Ing. 

Jaroslav Mach, projektant; Ing. Rostislav Procházka, vodohospodář z odboru životního 

prostředí Městského úřadu Třeboň; Jaroslav Bučil, vedoucí divize č.10 firmy Zvánovec; Ing. 

Jan Řepa, vedoucí pobočky Oberbank v Českém Krumlově; Pavel Šťastný, pracovník na 

úseku rybníkářství Farmy Milná, s.r.o. a po skončení svých povinností se dostavil i starosta 

městyse Chlum u Třeboně p. Jiří Hájek. 
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                       Ing. Jan Řepa                                   Ing. Rostislav Procházka 

 

 

  
Zleva: Ing. Jiří Valter, Jaroslav Bučil, Ing. Michael Sovadina a Ing. Jaroslav Mach 

                                                      Vpravo:   Pavel Šťastný 

 

  
               Ing. Václav Valenta                                 Poslední kontrola, poslední podpisy 

 

Vlastní kolaudace se všemi potřebnými podpisy pak proběhla v Chlumu u Třeboně, 

v restauraci „U Růženky“, kde bylo podáno slavnostní občerstvení. 
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                     Před podáním občerstvení je potřebná poslední kontrola dokumentů 

 

 

K završení slavnostnějšího rázu tohoto kolaudačního dne zhodnotil majitel firmy Ing. 

Václav Valenta průběh celé akce Kuželů rybník. Počáteční myšlenka na obnovu rybníka byla 

spojena s úsilím dostat se na dotační program z Rozvoje venkova a pak již se rozběhly 

všechny potřebné akce. V úvodní fázi navštívili spolu s projektantem Ing. Jaroslavem 

Machem starostu městyse Chlum u Třeboně Jiřího Hájka, kde nalezli plné pochopení. Stejné 

to bylo i u Ing. Rostislava Procházky z odboru životního prostředí v Třeboni a u Ing. Jiřího 

Bureše z CHKO Třeboňsko. 

Poté kancelář Ing. Macha celou akci vyprojektovala a firma pak požádala osvědčeného 

dodavatele – firmu Zvánovec, aby akci realizovala.Pod řízením vedoucího divize č. 10 

Jaroslava Bureše pak vše proběhlo velmi plynule a řádně, bez závad a bez jakékoliv časové 

prodlevy. 

 Při spolufinancování celého díla pomáhala Oberbank AG Český Krumlov v zastoupení 

Ing. Jana Řepy a především celou akci od počátku do konce perfektně  dozoroval Ing. 

Michael Sovadina. 

Všem přítomným při té příležitosti Ing. Václav Valenta poděkoval za řádně odvedenou práci 

s tím, že toto dokončené dílo jistě přispěje ke zvelebení a zkrášlení této krajiny.  

 

  
Vlevo: Ing. Valenta zhodnotil celé dílo a všem poděkoval 

Vpravo: na jednání se dostavil i starosta městyse  Chlum u Třeboně Jiří Hájek 

 

Rybník je zkolaudován, péči přebírá Farma Milná, s.r.o.! 
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Býčci z Ostrova putují až téměř k moři 

 

 Dne 10. září kolem desáté hodiny přijel do hospodářských prostor na farmě Ostrov 

kamion s poznávací značkou NL, aby si naložil a odvezl celkem 28 ks býčků. Cílovým 

místem pak byla oblast kolem Hamburku, v blízkosti německo-holandských hranic. 

 

  
 

  
Do připraveného kamionu dopravil František Zetocha balík slámy, který si po ložné ploše 

posádka kamionu rozhrnula 

 

  
Traktorista Ivan Souček pak zacouval ke stáji, kde byli býčci připraveni a kde každý obdržel 

potřebné visačky, což provedl Miroslav Dvořák 
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Z přepravníku celkem v klidu se býčci přesunuli do kamionu a když byla ložná plocha 

naložena, byli posláni výtahem do „prvního patra“ a nakládání pokračovalo dále 

 

  
Prodeji býčků byl přítomen i veterinář MVDr. Petr Duda, organizačně vše zajišťovala 

zootechnička farmy Helena Oušková, na práci se podílel chovatel-ošetřovatel Miroslav 

Dvořák a ostatní pracovníci firmy 

 

 
V těsné blízkosti je sklad, jehož částečný venkovní prostor působí velmi příjemně, což je 

zásluha chovatele-ošetřovatele Františka Zetochy 

( všechna foto této kapitoly – 10.9. – F.Z.) 
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Jak pokračuje pastevní areál Všímary? 

 

 Výstavba pastevního areálu na Všímarech je jednou z rozsáhlých akcí farmy, areál je 

velký 115 ha, oplocení v délce 19,5 km a celá akce v objemu 900 tis. Kč. Již druhým rokem 

tak probíhají nejdříve práce na odstraňování a likvidaci náletů a křovin, což celou dobu 

provádí vlastně dva pracovníci s oprávněním na použití motorové pily – Karel Diviš a Michal 

Hardunka. 

 

  
 

  
( foto 15. 9 – F. Z.) 

 

 Během likvidace současně připravují i dřevo určené k pozdějšímu prodeji případným 

zájemcům jako palivo. 

V době mé návštěvy v prostoru pastevního areálu ( 15. září ) zbývalo dle slov Jiřího Valtera 

jun. dodělat přibližně 2000 m ploch určených k odstranění náletů. 

Další pracovníci pomohou s vynesením nařezaného dřeva na větší hromadu, ostatní 

stromoví bude svezeno rovněž na hromadu a určeno ke štěpkování. 

Po skončení pak nastoupí parta , která provede oplocení zbylého areálu. Mělo by se 

vše stihnout do termínu, kterým je konec listopadu, neboť parta pak dokáže natlouci během 

dne kolem 200 ks kůlů. 

V pastevním areálu se pak rovněž upraví některá zamokřená ohniska, nejčastěji 

otevřenou stokou, která podstatně pomůže k potřebnému odvodnění. 
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Začalo štěpkování dřevní hmoty 

 V prostorech Lhotky, Chvalína i Ostrova, kde byla shromaždiště dřevní hmoty ze 

zlikvidovaných náletů, začala jejich likvidace štěpkováním. Farma tuto práci domluvila 

s rakouskou firmou a tak  najel, nejprve na Lhotku, štěpkovač HEM 561 a s ním tři kamiony. 

Z nich je jeden velký a dva malé, všichni vozí hmotu do Rakouska do okolí Lince. Postup 

vymysleli takový, že nejprve štěpkují do velkého kamionu na Lhotce, ten když odjede, tak se 

vše přesune na Chvalín, případně Ostrov a naplní se dva menší kamiony. Velký kamion se 

navrátí asi za tři a půl hodiny a opět se cyklus opakuje. 

 

  
 

  
 Stroj HEM 561 je určen pro štěpkování křovin i celých stromů, zpracovává zelenou hmotu a 

kulatinu až do průměru 56 cm a dosahuje přitom závisle na materiálu průchodnosti až 100 

m3/h. Kvalitní štěpka se využívá ke spalování nebo na výrobu dřevotřískových desek a 

papíru. 

Štěpkovač ovládá řidič traktoru, jehož 

motor je zároveň hnacím motorem štěpkovače. 

 

 

Na štěpkování dohlížel a po organizační 

stránce řídil pracovník, pověřený lesní činností 

na farmě, Jan Märtl /na obr. s Jiřím Valterem/ 

( foto 15. 9. – F.Z. ) 
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Opět „modré jazyky“ 

 

 Stejně tak jako loni, muselo být provedeno i letos očkování dobytka proti KHO, což je 

katarální horečka ovcí, lidově nazývaná „modré jazyky“.  

Zvířatům vakcinu aplikuje veterinární lékař MVDr. Robert Duda, přičemž musí být 

k dispozici dostatek pracovníků, neboť sehnat všechna zvířata dohromady je v mnoha 

případech velmi namáhavé.  

Letos se začalo na Ostrově, pokračovat se bude na Všímarech a třetí den na Větrné a 

Hodslavi. Po skončení se parta přesune na Milnou a pak na Muckov. 

Nemoc není tak nebezpečná jako některé jiné, není přenosná na člověka, ale může 

způsobit chovatelům někdy podstatné ztráty. Nemocnému zvířeti nejprve zmodrá jazyk (odtud 

název) a pak mohou nastat další komplikace ( nechutenství, hubnutí, špatné zabřezávání, 

znetvořená mláďata apod.) 

Je dobré připomenout, že Katarální horečka ovcí (KHO) neboli bluetongue (BT) je 

infekční, avšak nenakažlivé onemocnění virového původu. Za přenos jsou zodpovědní 

pakomárci, nově označovaní jako tiplíci z rodu Culicoides. Postihuje domácí i volně žijící 

přežvýkavce. 

Očkovat se začalo v roce 2008, počítalo se s trváním tří let, takže zřejmě letos by to bylo 

naposledy.  

 

  
Zvířata byla shromážděna ve stáji a pak každé jednotlivě nahnáno do klece, kde obdrželo 

potřebnou vakcinu 

 

  
             Uvnitř očkuje MVDr. Duda                 Tyto kusy mají již proceduru za sebou 

/ foto 15.9. – F.Z./ 
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Rekonstrukce stájí – úprava  vnějších prostorů 

 

 Hlavní rekonstrukční práce uvnitř stájí jsou prakticky hotovy, nyní se připravuje a 

dokončuje úprava kolem objektů. Veškeré prostory kolem stájí, příslušné vozovky i prostor 

kolem senážních jam bude do kolaudace vyasfaltován. 

 

  
Firma FAO, s.r.o. Frymburk pokračuje v úpravě mezi stájemi č. 2 a 3 

 

  
             Pohled na prostor odzadu                         U auta pracovník FAO Václav Svoboda 

 

  
Práce pokračují i na Muckově 

( veškeré foto k této části 18.9 – F.Z.) 
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Letmý pohled na některá stáda před začátkem podzimu 

 

 Do podzimní rovnodennosti zbývá pět dní, počasí se však již několik týdnů chová jako 

podzimní. Zvířatům na pastvinách to ovšem nevadí, zima jim není, trávy je dost a tak jsou 

vesměs spokojené a ponejvíce polehávající ve skupinkách. 

 

  
Pod stájí č. 3 na Milné všechen dobytek  spokojeně ležel  a odpočíval 

Na pastvině v blízkosti Kalvárie se zase spokojeně pásl 

 

  
Prakticky téměř stejně se chovala zvířata na pastvinách ve směru na Kovářov vlevo i vpravo 

 

  
Na pastvině Za Badáněm se pásl dobytek ve skupinkách 

Na Muckově oproti „kovárně“ vládla rovněž pohoda 

( veškeré foto k této části 18. 8. – F.Z.) 
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Podzimní čas 

nastává 
 

 

 Astronomický podzim k nám podle předpokladů vstoupil 23. září v 5,08 hodin 

středoevropského letního času, nastala podzimní rovnodennost. 

Práce na Farmě Milná, s. r. o. pokračují, nejenom co se týká rekonstrukcí stájí, ale i ostatních 

potřebných prací – např. senážování. 

 

Sklizeň senáže na Malšíně 

 

 Od 21. září začala na Malšíně závěrečná sklizeň senážní hmoty do poslední volné 

senážní jámy. Celkem 180 ha ploch vesměs v oblasti Bolechy, Hradový, Boršov a dalších 

posekal  Josef Dirbák, veškerou hmotu nahrabal Jan Fleišman, vše opět odvozil Jan Čertický a 

na jámě rozhrnoval, vrstvil a dusal František Lorenc. 

 

  
Josef Dirbák po skončení veškerého pokosu se pustil do potřebné opravy traktoru 

Hmotu na pozemcích nahraboval Jan Fleišman 

 

  
Jan Čertický právě přivezl senážní hmotu         Se strojem Manitou pracuje František Lorenc 
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(  foto 23. 9. – F.Z.) 

 

 

 

Krátce z rekonstrukce na Muckově 

 

  
 

Do předávky celé akce zbývá přesně měsíc a tak práce finišují i na Muckově. Uvnitř se 

pilně betonuje a vzadu se upravuje plato pro odvoz chlévské mrvy ( foto 23. 9. – F.Z.) 

 

Rekonstrukce na Milné je prakticky u konce 

 

Společnost Swietelsky, stavební s.r.o. provádí v celém areálu poslední 

asfaltovou úpravu prostranství a příjezdových cest, úprava se týká i okolí 

zrekonstruovaného senážního žlabu. 

 

  
Provádí se konečná asfaltová úprava kolem senážního plata 
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Konečná úprava zrekonstruovaných stájí č. 1 a 2 na Milné 

  
 

  
Velmi příjemný pohled na zrekonstruované stáje a plochy kolem nich 

( veškeré foto 24. 9. – F. Z.) 

 

 

Velký díl práce odvedli elektrikáři 

 

 Parta mládenců elektrikářů, dnes pracujících pod 

firmou Grestr, s.r.o. pracují pro Farmu Milná již dlouhou 

dobu. Začínali v době, kdy se farma věnovala převážně 

produkci mléka a představovali jakýsi servis, to znamená, že 

nejenom instalovali např. frigery, dělali osvětlení,elektrické 

zapojení vodárny, ale téměř veškeré opravy na farmě, včetně bytového fondu. 
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 Majitel firmy byl s jejich prací spokojen a tak není divu, že když začala velká 

rekonstrukce stájí, vyžádal si tuto partu a prosadil je jako dodavatele elektrikářských prací pro 

firmu FAO, s.r.o. 

 Firmu Grestr, s.r.o. dnes tvoří tři společníci – Pavel Strnad z Černé v Pošumaví, Jan 

Gregar z Horní Plané,  Karel Suchý z Českého Krumlova  a dva zaměstnanci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
Společník firmy Jan Gregar při instalaci osvětlení ve stáji na Muckově 

Jan Gregar  spolu se svými dvěma zaměstnanci zapózovali u zídky v areálu na Muckově 

( foto 24. 9. – F.Z.) 

 

 

Podzim  - čas myslivosti a péče o zvěř 

 

 S mysliveckým hospodářem společnosti Malšín Václavem Baštářem, jsem si dal 

tentokrát schůzku na návsi v Malšíně, kde ve skladu má společnost mnoho potřebných věcí, 

včetně části  uskladněného ovsa na přikrmování zvěře. Z dalších jadrných krmiv je na farmě 

k dispozici pšenice a kukuřice, firmě se podařilo během dvou let získat velmi kvalitní nahý 

oves v množství 260 q, takže zvěři spárkaté i černé je vskutku co nabídnout. 
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Ve skladě si Václav Baštář pravidelně nabírá do nádob potřebné krmivo, které pak rozváží do 

krmelců v honitbě 

Tentokrát jsem ve skladě zastihl i dalšího myslivce – Štefana Dojčara, který si přišel rovněž 

pro krmivo 

 

 V honitbě Malšín je k dispozici celkem 26 krmelců a tak je jasné, že přikrmování 

nemůže stačit pouze Václav Baštář, ale pomáhají a starají se o tuto práci i další členové.  

Každý má na starosti přibližně 2 – 3 krmelce, které pravidelně krmením zaváží. 

 Přikrmovat se začíná již od poloviny září, což má svůj účel, neboť současná 

zemědělská krajina doznala značné proměny, zvěř nemá možnost přijmout potravu , která 

poskytuje jádro a tak by mohlo docházet i k hladovění a ztrátě odolnosti zvěře vůči 

nepříznivým podmínkám a tím i ohrožení kmenových stavů zvěře. 

 Krmnou dávku většinou tvoří asi 50 kg ovsa na krmelec a měsíc. Zmíněná jadrná 

krmiva se míchají i pro černou zvěř. 

 

  
S naloženým nákladem zrní jsme pak odjeli do prostoru Lhotky, kde hospodář nasypal oves 

do připevněné  nádoby. Černá zvěř pak tuto nádobu honí stále dokolečka / viz ušlapaný kruh/ 

a dostává se tak k jádru, které se rotací  nádoby postupně vysypává. 

 

  
Pak jsme zajeli naplnit další dva krmelce ovsem pro srnčí zvěř, já se s Václavem Baštářem 

rozloučil a on pokračoval ve své pravidelné práci v dalších úsecích honitby. 

( veškeré foto 23. 9 – F.Z.) 

  

 Co se týče úlovků, podle sdělení V. Baštáře se do 31. března střelilo 98 ks černé zvěře, 

z toho 70 ks selat, vše velmi zodpovědně a selektivně.  

Stejně tak se postupuje i u srnčí zvěře, loví se pouze kusy bez chovné hodnoty. 
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Ilustrační obrázky z internetu 

 

SPOLUPRACUJÍCÍ      SOUSED 
FRANTIŠEK  STÍSKALA 

 
 

 František Stískala je podnikatelem v zemědělské výrobě na Malšíně. Svou farmu 

zprivatizoval, stejně jako Ing. Václav Valenta, v roce 1993. Před privatizací byla farma 

Malšín součástí Statku Kyselov, st. podnik a Fr. Stískala jí získal formou přímého prodeje 

předem určeným nabyvatelům. 

 Jeho podnikání je zaměřeno na rostlinnou a živočišnou výrobu a zde především na 

tržní produkci mléka, které se věnuje od samého počátku. Podle jeho slov, problémy 

s odbytem mléka nikdy nebyly, snad jedině s cenou za 1 litr mléka, která v současné době 

pokryje alespoň vynaložené náklady. 

 František Stískala hospodaří na 250 ha travních porostů, obiloviny nepěstuje a 

v současné době uvažuje o chovu dobytka masných plemen. 

Za dobu existence farmy postavili mimo jiné i novou skladovací halu a totálně obnovili 

strojový park, celkem pracuje s pěti zaměstnanci. 

 Spolupráci s Farmou Milná, s.r.o. přikládá velký význam, myslí si, že je velmi dobrá, 

což může potvrdit i vzájemná sousedská výpomoc. Rovněž majitel farmy Milná, Ing. Valenta, 

považuje Fr. Stískalu za dobrého souseda a partnera, což se projevuje i vzájemnými vztahy na 

úseku myslivosti a honebního společenstva a dalších vzájemně pořádajících akcích. 

 

 
František Stískala na své farmě ( 23. 9. – F.Z.) 
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Dva sousední podnikatelé ( 31. 7. 2009 – F.Z.) 

 

Muckovská stáj – poslední fáze celkové rekonstrukce 

 

 Naposledy jsem zachytil práce na rekonstrukci muckovské stáje dne 23. září, tehdy se 

betonovalo uvnitř, aby mohla být vestavěna veškerá potřebná technologie, jak práce pokročily 

ukazují současné snímky. 

 

  
      Vnitřní technologie je zabudovaná              Hotové je i venkovní plato na chlévskou mrvu 

 

  
Venkovní prostory kolem stáje jsou ještě ve fázi rozpracovanosti / veškeré foto 2. 10. F. Z. ) 
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Tyto snímky jsou opět o něco pozdější – práce pokračují zejména na úpravě venkovního 

prostoru / 10. 10 – F. Z./ 

 

 

  
 

  
 

Úprava venkovních prostorů z obou stran stáje + Vnitřek zrekonstruované stáje 

/ 10.10. – F. Z. / 

 

Těsně před kolaudací 
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Přiblížil se den kolaudace celé komplexní stavby a tak i na Muckově bylo vše řádně 

připraveno. Potřebné prostranství kolem zrekonstruované stáje bylo celé vyasfaltováno, 

vzhled muckovského areálu se dokonale změnil. 

/ foto 21. 10. – F.Z./ 

 

 

Závěrečná kontrolní prohlídka stavby  -  kolaudace 

 
 

 Celková rekonstrukce čtyř stájí s kapacitou 355 krav a příslušným počtem telat a 

k tomu rekonstrukce senážního žlabu – to vše v hodnotě 25 mil. Kč, dospěla na Farmě Milná, 

s.r.o. ke svému konci. 

 Po vyřízení všech potřebných dokladů a dalších formalit, zahájila vybraná firma FAO, 

s.r.o. Frymburk, dnem 1. října 2009 celkovou rekonstrukci, jejíž ukončení je plánováno do 31. 

října 2010. 

 Uplynul rok a několik dní a tato rozsáhlá a poměrně náročná stavba je hotova a vše se 

připravuje na její uvedení do provozu. 

Dne 21. října 2010 se sešli představitelé zainteresovaných institucí, aby zhodnotili celkový 

stav stavby  Závěrečnou kontrolní prohlídkou a začalo se na Muckově. 

 

  
 

Při této „kolaudaci“ má vždy hlavní slovo Stavební úřad, proto byli přítomni jeho pracovníci 

z Městského úřadu Horní Planá – referentka Jaroslava Grohmanová a referent Roman Šára  

/na snímku vlevo/ - vpravo vidíme projektanta stavby Ing. Jindřicha Korbela 
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Chybět samozřejmě nemohl jeden z nejdůležitějších – majitel a jednatel firmy FAO, s.r.o. 

Frymburk Ivan Grohman a rovněž i stavební dozor František Sláma 

 

 

 

 

  
 

Jak stavby vyhovují ku prospěchu zvířat posuzoval zástupce Krajské veterinární správy, 

Inspektorát Český Krumlov, MVDr. Petr Duda / vlevo/ - přítomen byl i obchodní zástupce 

firmy Alex Industries, spol. s r. o. Ing. František Kolář 

 

                
Za svou profesi se ke stavbě vyjádřil vyšetřovatel českokrumlovských hasičů Jaromír Fučík a 

především ten, který byl celému průběhu stavby stále přítomen, stavbyvedoucí Igor Kostka 
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Majitele rodinné farmy, který je v současné době v rekonvalescenci, zastupoval Ing. Jiří 

Valter. Po skončení kontroly na Muckově se všichni přesunuli na Milnou a prohlídka, zde 

zrekonstruovaných stájí , pokračovala / na snímku pohled do stáje / 

 

 

  
 

Ve stájích je instalován systém firmy SUEVIA / vlevo/, který zabezpečuje a chrání celý 

rozvod vody po stáji do napáječek před zamrzáním. Dobytek má tak stále přístup k pitné vodě 

po celé zimní období. Vpravo na snímku – členové kolaudační komise prošli všechny stáje a 

poté se přesunuli do kanceláře firmy 
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Nastala závěrečná fáze kontrolní prohlídky, všichni se vyjádřili k celé stavbě, bylo přečteno a 

podepsáno/ veškeré foto ze dne 21. 10 – F. Z./ 

Celkově konstatováno, že: 

stavba byla předána ve vzorné kvalitě, vše bylo dotaženo až do konce se vším 

všudy, bez dodělávek, vše je komplexně vyřešeno, zejména ku prospěchu zde 

chovaných zvířat! 

 
Ještě pohled do říjnových stád 
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Začala poslední říjnová dekáda, tráva sice na pastvinách již nepřirůstá, ale dobytek je, i při 

poměrně nízkých teplotách, spokojený. 

Na šesti fotografiích jsou zachycena poněkud rozptýlená stáda na pastvinách v prostoru 

nedaleko Milné / pod silnicí, ke Kovářovu vlevo a vpravo, na Špičce a za Badáněm/  

/ foto 21. 10 – F.Z./ 

 

 

 

 

Slavnostní uvedení rekonstruovaných 

objektů do provozu 
 

 

 Rekonstrukce  čtyř stájí  pro chov masného skotu o kapacitě 355 krav s příslušným 

počtem telat a dvou velkokapacitních senážních žlabů je definitivně u konce. Dne 21. října 

proběhla celková kolaudace, při které všichni účastníci konstatovali, že tato náročná stavba 

proběhla bez závad, rychle a ve vzorné kvalitě. 

Dne 29.9. 2010 se uskutečnilo na Milné Slavnostní uvedení rekonstruovaných staveb do 

provozu, na které majitel Ing. Václav Valenta pozval zainteresované osoby, firmy a jejich 

představitele.  
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Ing. Valenta ve svém úvodním slavnostním projevu vyzdvihl skutečnost, že se firma 

dostala v roce 2009 do programu Rozvoje venkova a mohla tak všech šest akcí realizovat 

najednou, pod jedním názvem. /foto vlevo/ 

Poté postupně přivítal všechny hosty a mezi nimi především 1. náměstka ministra 

kultury České republiky JUDr. Františka Mikeše a ředitele regionálního odboru Státního 

zemědělského intervenčního fondu/ SZIF/ se sídlem v Českých Budějovicích, který je 

současně platební agenturou pro zemědělství, lesnictví, potravinářství a rybářství pro 

Jihočeský a Plzeňský kraj -  Ing. Jiřího Chmela./ foto vpravo/. 

 Ing. Valenta přivítal dále starostu městyse Frymburk Otu Řezáče, ředitele Oberbank 

Český Krumlov Ing.  Jana Řepu, majitele rakouské firmy Bräuer GmbH, Stalltechnik Ing. 

Michaela Bräuera jako dodavatele technologie, dodavatele stavby, firmu FAO s.r.o. 

Frymburk, zastoupené majitelem Ivanem Grohmanem, stavebního dozora Františka Slámu a 

stavbyvedoucího Igora Kostku, dále  zástupce firmy Garanta CZ, představitele Vysoké školy 

zemědělské z Českých Budějovic, majitele firmy Hochreiter Fleischwaren z Bad 

Leonfeldenu, majitele firmy Sitter z Valtrova, za veterinární správu MVDr. Petra Dudu, 

zástupce Agrowaldu Přízeř, zástupce Asociace soukromých zemědělců ČR Ing. Václava 

Perníka ml., Ing. Václava Perníka st., bývalého ředitele Pozemkového úřadu Ing. Jana 

Nejedlého a další hosty.Na slavnostním setkání ve Vyšším Brodě se pak zúčastnil ředitel 

Krajské agentury pro zemědělství a venkov se sídlem v Českých Budějovicích Ing. Vladislav 

Hadáček a ředitel Pozemkového úřadu Ing. Josef Jakeš. 

Za „domácí“ byli přítomni členové rodinné firmy Ing. Jiří Valter, Jiří Valter jun., dále 

ekonomka Dagmar Novotná, vedoucí zootechnického úseku farmy Helena Oušková, současný 

vedoucí farmy František Laburda, bývalý vedoucí farmy František Vlach a rovněž autor této 

Ročenky, rovněž bývalý vedoucí farmy Ing. František Záhora. 

 

  
Dagmar Novotná a Helena Oušková s připravenými páskami, které slavnostně přestřihl JUDr. 

František Mikeš spolu s Ing. Jiřím Chmelem 
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Část dalších přítomných přihlížela slavnostnímu aktu přestřižení pásky 

 

 Přítomní se posléze přesunuli do nové zrekonstruované stáje, kde jim v krátkosti Ing. 

Valenta vysvětlil některé zvláštnosti dané technologie a zodpověděl dotazy. 

 

  
  

 Zajímavostí je střecha bez zateplení, stáj byla konstruována pro masný skot, převážně 

Aberdeen angus, který snadno snáší mínusové teploty, ale nemá rád průvan, déšť a vlhký 

sníh. Stáje jsou právě proti tomu zabezpečeny ze strany roletami. 
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Přítomní se seznámili i s technologií zastýlání, kdy v jednotlivých stáních bude 5 cm 

zvlhčeného starého hnoje a 5 cm zvlhčené slámy, což bude na místě ponecháno několik 

měsíců. Chodba se pak bude každé dva dny shrnovat. 

 

  
 

Ing. Valenta v této souvislosti uvedl i některá data : farma chovala letos 1283 ks skotu na 

1800 ha zemědělské půdy v celkem 26 stádech. Cílem pro další období je zvýšit stav o 400 ks 

skotu. 

 

Po skončení prohlídky stájí se přítomní přesunuli do Vyššího Brodu, kde v salonku 

hotelu Šumava bylo další jednání zakončené slavnostním obědem. 
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Po přivítání přítomných Ing. Valentou, pronesl slavnostní přípitek 1. náměstek 

ministra kultury JUDr. František Mikeš a po něm promluvil ředitel Ing. Jiří Chmel. 

JUDr. Mikeš připomněl, co všechno tato stavba představuje a co bylo v Milné 

dokázáno, jak se změnil obraz hospodaření. Ocenil práci celé farmy a samotného majitele a 

popřál mnoho úspěchů v další činorodé práci. 

JUDr. Mikeš jako bývalý přednosta Okresního úřadu Český Krumlov i jako bývalý starosta 

Českého Krumlova je obeznámen s problematikou zemědělství v naší oblasti a zejména 

Milnou dokonale znal a tak může hodnotit, kolik práce se zde udělalo. 

Ing. Jiří Chmel zhodnotil krátce činnost v oblasti zemědělství před i po vstupu do 

Evropské unie, zhodnotil Program rozvoje venkova v období 2007 – 2013 a z toho plynoucí 

smysluplné využívání finančních prostředků. Zejména pak popřál mnoho zdaru nejen této, 

dnes předávané stavbě, ale i všem budoucím. 

 

Po osvěžení vystoupil majitel Ing.Valenta se 

závěrečným zhodnocením, ve kterém poděkoval všem 

účastníkům, kteří se podíleli na možnosti realizovat tuto 

25 milionovou akci.  

Za spolufinancování stavby  poděkoval především 

filiálce Oberbank Český Krumlov, v zastoupení Ing. Jana 

Řepy, firmě FAO, s.r.o. Frymburk za provedenou 

výstavbu, Ing. Korbelovi za projekci, firmě Garanta za 

výpomoc při práci se SZIF a stavebnímu dozoru 

Františku Slámovi. Ocenil zejména práci SZIF, který umí 

dobře a rychle zúřadovat záměry zemědělců, připomněl, že po vstupu do EU pocítila Farma 

Milná s.r.o. více kladů, zejména proto, že pracuje s komoditou hovězí maso, které je v EU 

stále nedostatek a tak je potřebná. 

Ing. Valenta uvedl, že do výstavby stájí v hodnotě přes 25 mil. Kč, musela i přes 50% 

dotace vložit firma velkou částku, což však  považuje za dlouhodobý vklad, neboť stáje 

mohou sloužit dalších nejméně 50 let. 

Ocenil spolupráci s Vysokou školou zemědělskou, kde studuje budoucí majitel firmy 

Jiří Valter a přenáší řadu poznatků i spolupráci s Výzkumným ústavem zemědělské 

ekonomiky a všemi ostatními institucemi, které pomáhají k rozvoji firmy. Připomněl, že další 

brzkou akcí je rekonstrukce stájí na provoze Malšín, kde je již schválena 50% dotace a 

některé další navazující akce z vlastních zdrojů. 

Závěrem vyslovil přání zachovat si zdravost firmy i do budoucna a připravit se na 

další rozvoj bez velkého spoléhání na stát.  

 

Jelikož výstavba zrekonstruovaných stájí byla akcí poměrně velkou a náročnou, 

zachytil jsem  v této Ročence velkou řadu těch, kteří se na celé akci podíleli a přispěli 

k jejímu zdárnému dokončení, až k dnešnímu slavnostnímu otevření a další pozvané hosty. 
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Slavnostního otevření se zúčastnil JUDr. František Mikeš a Ing. Jiří Chmel 

 

  
Ing. Vladislav Hadáček a starosta městyse Frymburk Ota Řezáč 

  
Ing. Jan Řepa, vedoucí filiálky Oberbank AG a a Ivan Grohman, majitel firmy FAO,s.r.o. 
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Ing. Jindřich Korbel, projektant a František Sláma, stavební dozor 

 

  
    Igor Kostka     a   zástupce KVS, Inspektorát Č. Krumlov, MVDr. Petr Duda 

 

 
Majitel firmy Bräuer GmbH Ing. Michael Bräuer  
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Výrobní ředitel firmy Alex Industries, spol. s r.o. Ing. Michal Šídlo a Ing. František Kolář, 

obchodní zástupce  firmy Alex Industries,  spol.s r. o. Kaplice 

 

  
Zástupci firmy Garanta CZ , České Budějovice – vlevo předseda představenstva Ing. Martin 

Kundrát a projektový manažer firmy Ing. Marek Pavelec. 

 

Garanta CZ je regionální firma nabízející komplexní služby v oblasti dotačního 

managementu, což byl i její úkol ve spolupráci s Farmou Milná, s.r.o., kde spočíval především 

ve výpomoci a ve styku s SZIF. 

 

  
Dva ředitelé Pozemkového úřadu Český Krumlov – současný Ing. Josef Jakeš a bývalý  

Ing. Jan Nejedlý 
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Ing. Josef Fatura pracoval dlouhá léta jako zemědělský manažér u firmy Agrowald s.r.o –  

nyní zde již vystupoval jako nově zvolený starosta obce Malšín 

Zdeněk Grabner, který má u Agrowaldu  na starosti zemědělskou výrobu a služby 

 

  
 

Ing. Václav Perník, místopředseda Asociace soukromého zemědělství ČR /ASZ/ a jednatel 

společnosti Peragro Přísečná, s.r.o. a jeho otec Ing. Václav Perník, jednatel společnosti 

Peragro Přísečná, s.r.o. 

 

  
Ing. Jiří Valter a syn Jiří Valter, budoucí nástupce 
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Wilhelm Sitter,  majitel společnosti Sitter Valtrov, hospodaří ekologicky na pravém břehu 

Lipenské přehrady, chová masný skot a vyvíjí řadu dalších aktivit 

Slavnostní jednání bylo zakončeno obědem / všechna foto 29.10 – F.Z./ 

 

 

Jedna etapa končí – druhá začíná ! 
 

Příprava stájí na běžný provoz 

 

 Rekonstruované stáje byly předány do užívání a začínají se připravovat na běžný 

provoz. To souvisí zejména s nastýláním jednotlivých boxů tak, aby v příštím týdnu mohlo 

začít naskladňování dobytka. 

 Zaměstnanci firmy začali s přípravou na Muckově a pak pokračovali v jednotlivých 

stájích na Milné. Nejprve navozili a rovnoměrně rozprostřeli chlévskou mrvu a na ní pak 

slámu a po urovnání ještě zavlhčili a mikrobiální činnost může začít. 

 

  
 

Jan Čertický připravený hnůj traktůrkem naveze do boxů, kde jej pracovníci farmy rozhrnou 

/ pro účely fotografování jsem je vyrušil z práce – 4. 11. – F.Z./ 
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Nejdříve přijde vrstva chlévské mrvy, na ní pak vrstva slámy 

  
                 Polovina je hotova                                 Boxy jsou připraveny 

/ foto 4. 11. – F.Z./ 

Prodej býčků z Muckova 

 

 Vzhledem k větším vloženým finančním nákladům do probíhajících investic, 

potřebuje firma větší zdroje a tak je nutno prodat do konce roku více dobytka, než se původně 

předpokládalo. Z více než 400 plánovaných kusů je zatím prodána asi polovina a tak jsou 

další prodeje připraveny. Dne 4. listopadu firma prodala celkem 80 ks výkrmových býčků ze 

stáje na Muckově, které naložil v podvečerních hodinách kamion s přívěsem, určeny byly pro 

zákazníka z Čech / viz další foto/.   Dále je ještě ve firmě připraven prodej 55 krav a 50 kusů 

jalovic. 

  
           Býčci jsou připraveni ve stáji                         Řidič kamionu si nastýlá vnitřek     
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Původně se mělo nakládat, tak jako většinou, přes přepravník, pak však řidič kamionu 

zacouval přímo ke stáji 

  
Býčci jsou naháněni ze stáje na kamion a postupují pak z přívěsu dopředu, až je celý transport 

naložen / foto 4. 11 – F. Z. / 

 

 

Naskladňování  dobytka do stájí na Milné 

  

Jakmile jsou stájové prostory připraveny, začíná svážení zvířat z pastvy a jejich 

umístění do jednotlivých stájí. To se odehrálo v týdnu od 8. listopadu a již 12. 11 jsem mohl 

provoz ve stájích zdokumentovat. V každé stáji je umístěno přibližně sto kusů dobytka. 

 

  
                           Pohled do stáje                                      Umístění v boxech 

 



121 
 

  
Probíhá krmení senáží v krmištích  stájí č.1 a 2 

 

  
        Přikrmování ze senážního žlabu                       Martin Čertický upravuje krmiště 

/ foto 16. 11 – F.Z./ 

  
Jan Fleišman připraven s nastýlacím vozem Primor 

Nastýlací vůz připraven s dvěma balíky slámy / foto internet/ 

 

 Nastýlací vůz PRIMOR 2060 H od firmy KUHN, je univerzální  nesený vůz pro 

podestýlání a zakládání krmiva. Ventilátor o průměru 1,55 m a pneumatické separační 

komory umožňují rovnoměrné zakládání slámy, kterou lze foukat až do vzdálenosti 18 m 

doprava a 16 m doleva. 

Firma KUHN je světoznámá francouzská společnost, nejvýznamnější výrobce zemědělské 

techniky na světě a největší světový výrobce krmných vozů. 
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Na pastvinách zůstalo jedno stádo 

 

  
 

Pouze na pastvině za lesíkem ve směru na Kovářov vpravo zůstalo zatím jedno stádo. Jinak 

celý areál provozu Milná byl přesunut do nově zrekonstruovaných stájí.  Toto stádo však 

přečká letošní zimu v prostoru na Bobovci, kam bude přesunuto.    / foto 16.11 – F.Z./ 

 

Rekonstrukce polní úvozové cesty na Ostrově. 

 

 Tato veřejná zakázka jejímž investorem je Pozemkový úřad Český Krumlov, se 

provádí v rámci zpracovaných  pozemkových úprav v katastrálním území Ostrov na Šumavě. 

Jedná se o bývalou úvozovou cestu procházející mezi pozemky Farmy Milná, s.r.o., 

rekonstrukcí  se jednak zlepší přístupnost k pozemkům, krajině se vrátí její původní podoba a 

zvýší se i ekologická stabilita krajiny. 

 

  
Stavba je spolufinancována Evropskou unií z Evropského zemědělského fondu Pro rozvoj 

venkova. 
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Projektovou dokumentaci vyhotovila firma ENVI, s.r.o. Třeboň, schválena byla Městským 

úřadem v Českém Krumlově.  

 Stavbu provádí firma WEFEL, s.r.o., 

s pobočkou v Benešově nad Černou, 

zabývá se prováděním zemních prací, 

demolicí, výstavbou pozemních 

staveb, dopravních staveb i veškerých 

inženýrských staveb, buduje veřejná 

dětská hřiště. Dále firma provádí 

truhlářské práce, má vlastní autodopravu a zabývá se výrobou palet a plotů. 

 Předpokládaná hodnota zakázky je ve výši 2 185 tis. Kč bez DPH, ukončení stavby do 

31. 12. 2010.           
/Veškeré foto 19.11.2010 – F.Z./ 

 

 

 

Výlov rybníka Dolní Valtr na Větrné 

 

 Firma se rozhodla, že provede odlov rybníka Dolní Valtr a slovené ryby, což je 

především kapr lysák a amur, převeze a nasadí do svého druhého rybníka – Ostrovní. 

K akci došlo dne 19. listopadu, výlov organizoval firemní baštýř Pavel Šťastný za pomoci 

zaměstnanců firmy. 

 

  
Rybník byl poměrně hluboký, což ukazuje vlhké označení sloupu stavidel 

„Ještě malou chvilku počkáme a můžeme začít“, říká Pavel Šťastný 
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Zatím se připraví pracovníci firmy Jan Čertický a František Lorenc, kteří přivezli kádě a 

bedny, do kterých se budou ryby keserem odchytávat. Pavel Šťastný už začal a hned se 

k němu přidali i další dva jmenovaní. Nejprve se ryby dávali do beden a z nich do velké kádě. 

 

  
 

Když byla káď přiměřeně naplněna, opět se ryby přendavali do malých loden, tentokrát se 

však počítali kusy, aby byl přehled o jejich stavu. 

 

  
 

Kapr a amur se tak oddělovali zvlášť, to se provádělo několikrát, až byl rybník slovený.  
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Jednotlivé bedny pak odnášeli pracovníci do kádě, kterou měl na traktoru připevněnu 

František Zetocha, který úlovek převážel do rybníka Ostrovní a v odlovu mezitím pomáhal 

ostatním.  

 

  
 

Podle Pavla Šťastného se celkově vylovilo 380 ks kapra a 150 ks amura. Jelikož bylo 

do rybníka nasazeno kapra 460 ks, chybělo ho tedy 80 ks a u amura chybělo 40 kusů. Lze 

předpokládat, že podstatný podíl na úbytku nasazených ryb měla zde zjištěná vydra. Celkem 

se vylovilo 3, 5 q ryb. 

 Slovený rybník se přes zimu ponechá prázdný, aby vymrznul a dno se prokysličilo, 

rybník Ostrovní se pak na jaře vyloví, ryby si odeberou Nové Hrady  a do rybníka přijde nová 

násada. / Veškeré foto 19.11. – F.Z./ 

  
V rybníku Ostrovní stráví slovené ryby letošní zimní období / foto z 10.9. – F.Z./ 
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Ve  dvou  obcích došlo ke změně starostů 

 

 V předchozí části této Ročenky jsem uvedl rozhovor se starosty obcí v jejichž 

katastrálním území hospodaří Farma Milná, s.r.o.  

Letošní říjnové komunální volby znamenaly změny na postu starosty ve dvou 

spolupracujících obcích a to na Malšíně a v Černé v Pošumaví. 

 
M   a   l   š   í   n  
 

Starostou byl zvolen Ing. Josef Fatura, pracující u firmy 

Agrowald s.r.o., funkci bude vykonávat jako neuvolněný. 

V rozhovoru pro Českokrumlovský deník  nový starosta uvedl: 

 

 „V komunální politice jsem dosud nikdy nepůsobil, už roky 

pracuji jako manažer v zemědělství. Konkrétní představu o tom, 

co mě v příštích čtyřech letech čeká, tedy nemám. Každá nová 

práce je pro mě ale výzvou a snažím se ji dělat na sto deset 

procent“. 

 

 

 

Č   e   r   n   á     v     P   o   š   u   m   a   v   í 

 

Starostkou byla zvolena Irena Pekárková, která 

v minulosti pracovala na Obecním úřadu jako odborný 

referent, pak od roku 1993 jako účetní firmy VPS 

Marek a současně podniká v oblasti účetnictví. 

Na chodu obce se aktivně podílí od roku 2002, kdy 

byla zvolena jako zastupitelka a v letech 2002 až 2010 

působila jako předseda finanční komise a od března 

2010 do voleb jako místostarostka obce. 

 

 

 

 

Farma Milná, s.r.o.  a sociální oblast 

 

 Na úseku sociální oblasti se firma snaží uspokojovat potřeby svých, v současnosti 

dvaceti zaměstnanců, některými naturálními požitky: 

- v srpnu letošního roku dostal každý stálý zaměstnanec naturální dávku vepřového 

masa / půlku prasete/ 

- na konci listopadu rovněž každý obdržel půlku hovězího dobytčete / což představuje 

105 kg masa s kostí/ 

- na vánoce obdrží každý zaměstnanec  kapra 

Dále firma každému zaměstnanci přispívá měsíčně na životní pojištění částkou 400 Kč. 

V mzdové oblasti dosáhne za letošní rok průměrná hrubá  mzda částky 23 600 Kč na 

zaměstnance. 

Ke spokojenosti pracovníků přispívají i stále se zlepšující pracovní podmínky/ rekonstrukce 

pracovního prostředí, dokonalejší mechanizační prostředky apod./ 

 

http://zepelin-cz.takeit.cz/lette-ve-skupine-a-usetrete-7852663-7852663?86057&rtype=V&rmain=7796222&ritem=7852663&rclanek=8463307&rslovo=424698&showdirect=1
http://wwwdvd-citycz.takeit.cz/jursky-park-4dvd-kolekce-5690297?201990&rtype=V&rmain=7788546&ritem=5690297&rclanek=8463307&rslovo=467338&showdirect=1
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Farma Milná, s. r.o. v odborném tisku 
 

 

 
 

 

V odborném časopise Zemědělec byl v č. 50 otištěn článek, který jsem do redakce poslal a 

který zde, po naskenování, uvádím: 

 

 

 

 
 

 Tento článek jsem, pro lepší čitelnost, do této Ročenky přepsal, s tím, že uveřejněné 

fotografie jsem již vynechal, neboť jsou již v textu na příslušných místech uvedeny. 
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Volná, boxová stáj pro masný skot 
 Před časem byl na Farmě Milná, s.r.o. uveden do provozu soubor pěti staveb pro 

chov masného skotu s výslednou kapacitou 355 ks krav s příslušným počtem telat. Šlo o tři 

bývalé stáje pro dojnice a mladý dobytek a o dva senážní žlaby. Rekonstrukce začala 1. října 

2009 a po roce byla tato náročná stavba v hodnotě přes 25 mil. Kč zkolaudována a uvedena 

do provozu. Stáje s  volným boxovým ustájením umožňují zvířatům chovat se naprosto 

přirozeně, což je základním předpokladem ekologického chovu. 

Celá stavba, jejímž dodavatelem byla na základě výběrového řízení firma FAO, s.r.o., 

Frymburk, byla zhotovena velmi rychle a předána ve vzorné kvalitě. Stájové technologie pak 

dodala rakouská firma Bräuer GmbH Stalltechnik. 

Na břehu Lipenské přehrady 

 Farma Milná, s.r.o. je soukromá rodinná firma, která hospodaří  převážně v oblasti 

městyse Frymburk na břehu vodní nádrže Lipno. Své aktivity však zajišťuje také v Malšíně, 

Muckově a v lokalitě na Českobudějovicku. V současné době chová celkem 1290 ks skotu na 

1800 ha zemědělské půdy. 

V září letošního roku uplynulo již osmnáct let od doby, kdy začala hospodařit. 

Postupně přešla  od výroby mléka a odchovu mladého dobytka a telat , výhradně k chovu  

masného skotu. V roce 2000 získala certifikát ekologického hospodaření a od té doby je 

zaměřena na chov masného skotu a údržbu krajiny. Zabývá se ještě některými doplňkovými 

aktivitami, kam patří lesní a rybniční hospodářství  a myslivost. 

 Majitel firmy Ing. Václav Valenta zdůrazňuje, že hodlá stavět na zkušenosti našich 

předků, kteří brali ohled na přirozený koloběh v přírodě a chce, aby tak jako po našich dědech 

a pradědech, i po nás zde něco zůstalo.Proto na Milné znovu vysazují staré odrůdy jabloní, 

hrušní, švestek, třešní a podobně, hodlají postupně obnovit staré aleje a cesty. 

Větší počet menších stád 

 Zpočátku na farmě chovali krávy ve stádech kolem 60 – 80 kusů. Postupně od toho 

upustili a stáda rozčlenili podle plemenné příslušnosti i barvy zvířat  do skupin o 35 ks matek 

s  telaty a jedním plemenným  býkem. Tomu též přizpůsobili i pastevní areály. Stáda jsou 

v tomto seskupení nejenom v létě, ale i přes celou zimu, přitom uvedené rozčlenění se týká 

nejen krav, ale i jalovic. Přibližně  60% z nich, které si nechávají k chovu, zapouští již ve 13 

měsících. Přispívá k tomu nejen rannost plemene angus, ale i letní pastva s matkami na 

dobrých porostech a kvalitní výživa během zimy. 

Když se jalovičky na podzim oddělují od matek, dosahují hmotnosti kolem 250 až 300 

kg, do května ji navýší na 360 až 380 kg a mohou se zapouštět.Tím se urychluje obrat, což se 

pak příznivě odráží v ekonomice. Celkem 27 stád o nízkém počtu jedinců rovněž méně 

zatěžuje krajinu, stáda jsou vyrovnaná, je o nich přehled a dosahuje se vyšší natality i 

dlouhověkosti krav. 

 Chov na Milné je hlavně zaměřen  na produkci telat kříženců plemen red angus 

a masný Simentál. Farma má celkem 18 plemenných býků, převažují plemeníci  angus, sedm 

v červené a pět v černé  variantě. Kromě toho mají i čtyři býky  plemene masný  simentál a 

dva plemeníky dánský limousin. Stavy skotu hodlají na farmě  dále zvyšovat, tak jak to unese 

bilance krmiv, v současné době přibližně o 400 ks. 

Dlouhodobá investice 

Právě i předaný soubor staveb by měl sloužit k naplnění stanovených cílů a ještě více 

zefektivnit výrobu. Majitel farmy Ing. Valenta zvolil volnou boxovou stáj, přestože v chovu 

masných krav není u nás příliš vyzkoušená. Jakmile byly schváleny dotace z Programu 

rozvoje venkova, šlo vše poměrně rychle, přičemž se citlivě přistupovalo i k probíhajícím 

rekonstrukcím. Jedna stáj byla úplně zlikvidována, u druhé se ponechala část obvodního 

zdiva, u dalších dvou se prováděla rekonstrukce vnitřní. Aby byl zachován volný pohyb 

skotu, vybudovalo se u každé stáje venkovní zastřešené krmiště. Prostředkem stájí vede 
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hnojná chodba, která se bude lehce přistýlat, podle potřeby shrnovat a hnůj odvážet na polní 

hnojiště. V individuálních boxech se bude využívat hluboká podestýlka, ve které probíhá 

mikrobiální činnost, stanoviště bude držet příslušnou teplotu a hnůj vydrží na svém místě 

několik měsíců. Pro telata jsou vyčleněny prostory se samostatně stlaným provozem, v každé 

stáji jsou i čtyři kotce pro krávy s těžkými porody, poporodními komplikacemi a nemocná 

zvířata. 

Stavba je  bez jakéhokoliv zateplení, stáj byla konstruována pro masný skot, převážně 

aberdeen Angus, který snáší mínusové teploty, ale nemá rád průvan, déšť a vlhký sníh. Proto 

jsou i stáje ze strany do krmiště opatřeny  roletami. Systém firmy Suevia pak  zabezpečuje a 

chrání celý rozvod vody po stáji do napáječek před zamrzáním. Zvířata tak mají neustálý  

přístup k pitné vodě po celé zimní období.  

 Do právě dokončené stavby musela Farma Milná, s.r.o. vložit vedle poskytnuté dotace 

i 50 % svých finančních prostředků, což majitel považuje za dlouhodobý vklad, neboť stáje 

budou sloužit nejméně dalších padesát let. 

Při slavnostním předávání vyslovil Ing. Václav Valenta přání zachovat ekonomické zdraví 

firmy i do budoucna a pokračovat v dalším rozvoji. Měl tím na mysli další akci, kterou je 

rekonstrukce stájí na Malšíně – Ostrově v hodnotě 18 mil. korun. Ta již 1. prosince začala. 
Ing. František Záhora, Černá v Pošumaví 

Zemědělec, 6.12.2010 

   

 

 
 

V odborném časopise Náš chov č. 12/ 2010 byl na str. 20 – 22 otištěn článek redaktora 

časopisu Lukáše Rytiny, který byl na Milné přítomen, nafotil potřebné snímky a text sestavil 

z poznatků projednaných s majitelem Ing. Valentou. 
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Ze stejných důvodů / čitelnost/ jsem i v tomto případě článek přepsal a v Ročence uvedl bez 

příslušných fotografií. 

 

Na farmě Milná se v rekonstrukcích nemýlili 
 
 Farma Milná je rodinná šumavská zemědělská firma. Nachází se ve stejnojmenné obci v jižní 

části Šumavy – Lipensko a Vyšebrodsko – a vzhledem k půdním a klimatickým podmínkám ( nadmořská 

výška 670 – 910 m) je zaměřená na chov skotu. Obhospodařuje 1639 ha trvalých travních porostů a v roce 

2010 chovala celkem 1283 kusů plemen aberdeen angus(včetně red formy), masný simentál a limousine. 

  

Majitel farmy Ing. Václav Valenta CSc., absolvent Vysoké školy zemědělské v Praze 

(přesněji bývalá Fakulta provozně ekonomická v Českých Budějovicích, tedy dnes ZF JČU) 

využívá při řízení farmy zkušeností, které nasbíral za 44 let práce na Šumavě v různých 

řídících funkcích na tehdejších státních statcích. Zahraniční poznatky má z blízkého Rakouska 

a Bavorska, které měl možnost se Svazem chovatelů masného skotu před deseti lety navštívit. 

Stop dojení a orbě 

 Farma Milná vznikla v roce 1993 privatizací části Státního statku Frymburk, tehdy na 

výměře 900 ha( s velkým podílem orné půdy) a 170 dojnicemi. „ Od r. 1995 v podniku 

chováme masný skot – začali jsme nákupem jalovic aberdeen angus a vedle toho převodným 

křížením z českého strakatého. Rostlinná produkce v těchto podmínkách byla problematická, 

a proto jsme ornou půdu postupně zatravňovali. Poslední obilí jsme sklízeli v r. 2000 a v r. 

2001 zahájili přechod na ekologické zemědělství“, představil nedávné změny zaměření farmy 

Václav Valenta. 

„ V roce 2007 jsme ukončili chov dojného skotu. Důvodem byla jednak dosluhující 

technologie, ale hlavně jsme se při užitkovosti 7192 kg potýkali s nedostatkem energie v KD, 

který v šumavských podmínkách a v režimu ekologického zemědělství bylo obtížné 

kompenzovat. Od té doby se plně specializujeme na chov masného skotu“, dodal farmář. 

Menší stáda mají své výhody 

 „Stáda matek obvykle tvoří asi 35 krav a jeden plemeník. Jejich složení se při přesunu 

na zimoviště nemění. Tento způsob se nám dlouhodobě osvědčil, i když chov v malých 

stádech je organizačně náročnější než management 100 až 150hlavých stád, které chovatelé 

obvykle tvoří. V letní sezoně 2010 jsme dobytek měli rozdělen do 26 stád. Docilujeme tím 
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rovnoměrnějšího zatížení krajiny ( nedevastují se zejména svažité a zamokřené plochy) a 

velikost stád vyhovuje ekologickým požadavkům zvířat. Menší stáda nám umožňují 

dosahovat dobrých parametrů reprodukce – 94% březost a 91% odchov. Zejména v době 

telení máme lepší přehled o jednotlivých zvířatech“,vysvětlil Ing. Valenta. 

 Zimní období je vždy plánováno na 200 krmných dní, v oblasti je běžně 60 cm sněhu. 

Sníh však farmáře tolik netrápí, jako když je zima deštivá. Vyháníme na pastvu – jak počasí 

dovolí, obvykle na přelomu dubna a května. Co se systému pastvy týče, jde o střídání oplůtků 

o velikosti kolem 10 až 15 ha podle konkrétních podmínek. Údržba pastvin spočívá 

v mulčování nedopasků a vláčení části ploch každý rok. Smrkové kůly oplůtků jsou postupně 

nahrazovány akátovými. Za strop v zatížení pastvin v podmínkách jižní Šumavy považuje 

Václav Valenta 1 VDJ/ha. K tomu by se také v blízké budoucnosti chtěl přiblížit. 

 Převážně pro zimní období se na farmě Milná vyrábějí travní siláže o vyšší sušině (40 

až 50%). Farma nakupuje minerální lizy, jadrné krmivo a kromě toho také slámu. 

 Přírustky jalovic do odstavu činí 1,2 kg, býčci do odstavu přirůstají 1,4 kg. Celoživotní 

přírustek při pastevním výkrmu je u jalovic 0,85 kg, u býků 1,3 kg. 

 „Co se týče zpeněžování produkce, zhruba třetina zvířat putuje do ČR, zbytek 

exportujeme. Snažíme se alespoň částečně o přímý prodej bez zprostředkovatelů. Padesát 

jalovic a 25 býků zastavujeme do výkrmu ve vlastním podniku,“ vysvětlil farmář. 

Proč je lépe zimovat ve stájích? 

 Napájení na zimovištích řešíme pomocí míčových napáječek, krmíme krmným vozem 

do dřevěných beden.Osvědčilo se i zastýlání slamnatých pásů na zimovištích – matky i telata 

je hojně využívají. 

 I přes péči v zimním období se nám jevil jako problém welfare zvířat, zejména ve 

vlhkém jarním období. Kapacita venkovních přífaremních zimovišť je navíc omezujícím 

faktorem pro zvyšování stavů skotu. Kromě toho na 92 ha, která zimoviště zabírají, dojde ke 

znehodnocení porostu a ten pak potřebuje celé jaro na regeneraci. 

 Z těchto důvodů jsme se začali zabývat otázkou rekonstrukce stájí ( kterých je 

v podniku celkem sedm) na zimoviště. Jednalo se o kravíny typů K96 a K102 staré 40 až 55 

let a některé již v havarijním stavu. 

 Po zhlédnutí několika menších objektů v Německu jsme začali připravovat projekt. 

Volba padla na stlaný provoz, který považujeme za nejvhodnější z hlediska welfare. 

Významná je i produkce hnoje, kterého si vážíme jako nejvýznamnějšího prostředku 

k udržení půdní úrodnosti. 

Zařízení stájí boxovými loži, boční krmný stůl a technologie napájení byly přejaté z provozu 

dojených krav.Přímo ve stáji jsou navíc porodní boxy a kotce-školky pro telata(mají volnost 

pohybu ven z kotce, ale krávy do kotce nemohou). 

Zvítězila kvalita 

 Projekt rekonstrukce čtyř kravínů o kapacitě 355 matek s telaty a dvou silážních žlabů 

v Milné se dostal mezi schválené projekty Programu rozvoje venkova. Výběrové řízení na 

stavbu vyhrála místní stavební firma FAO, s.r.o. Frymburk a v říjnu 2009 rekonstrukce 

začala. Stavba byla dokončena v říjnu 2010 a 10.listopadu jsme do stájí naskladnili dobytek. 

 „U vnitřního vybavení stáje jsme se rozhodli pro firmu Alex Industries, spol. s r. o., 

jejíž výrobky jsme po návštěvě mateřské firmy v Rakousku vyhodnotili jako nejkvalitnější. 

Aby ne, když většinu dílů vyrábějí „zlaté české ručičky“ v továrně nedaleko Kaplice, takže se 

dá říci, že jsme podpořili tuzemského výrobce, který navíc má výrobní závod, co by kamenem 

dohodil. 

 Od nových stájí očekáváme zlepšení welfare, usnadnění odchovu telat, snížení ztrát při 

krmení a vzhledem ke zkrácení přepravních vzdáleností také úsporu nafty i zvýšení 

produktivity práce. V prosinci 2010 začíná rekonstrukce zbylých tří objektů,“ má farmář 

jasnou vizi o budoucím pokračování v přestavbách. 
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Plemeno na Šumavu 

 „Z chovatelského hlediska hodnotíme jako nejlepší plemeno AA pro snadné porody, 

dobré mateřské vlastnosti, ranost, ovladatelnost a mírnost.Angus velmi dobře snáší šumavské 

podmínky. V posledních létech jsme vedle angusů začali používat býky plemene masný 

simentál, se kterými máme podobné zkušenosti. K tomuto rozhodnutí přispělo i to, že čeští 

řezníci preferují červeně zbarvené zvíře a vyšší porážkovou hmotnost.Zároveň kvalita masa, 

které je předností plemene AA, se při zpeněžování zatím moc nezohledňuje.Zcela nově 

zkoušíme plemeno limousine s cílem vnést do chovu jejich dobrou zmasilost. 

 Od vstupu do EU v roce 2004 se situace mimo některé komodity stabilizuje.Věříme, 

že i po r. 2013 zemědělství v EU bude dostávat potřebnou podporu, naší výhodou je, že 

pracujeme s komoditou (hovězí maso), u které není v unii nadprodukce. 

 V plánu máme dále zvyšovat stavy dobytka – současných 500 krav základního stáda 

zvýšit na 700, navíc rozšířit výkrm vlastního zástavu do porážkové hmotnosti. 

A následník? Ano jeden by tu byl – vedení podniku převezme můj vnuk,“ dodává na závěr 

Ing. Václav Valenta. 
Lukáš Rytina 

 

    

 

 

Rok rekonstrukcí  končí   - další však následují ! 

 

 

  
 

 

 

 Pohledem na stáj – teletník na Ostrově – Malšíně/ obr.vlevo/ si připomínáme, že jedna 

etapa rekonstrukčních prací na farmě  sice skončila, další však na ní navazuje a bude 

pokračovat v příštím  roce 2011.  

Teletník je v souboru tří staveb na řadě jako první a již v polovině prosince zde začala 

firma FAO,s.r.o, Frymburk s jeho demolicí / obr. vpravo z 29.12. –F.Z./. 

 I v tomto případě vládne na farmě přesvědčení, že vše bude probíhat v termínu a stavba bude 

předána v kvalitě, jako tomu bylo u souboru staveb na Milné. 
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Hodnocení roku 2010 na Farmě MILNÁ, s.r.o. 

 
Na závěr Ročenky provedl zhodnocení celého roku 2010 na farmě, její majitel a ředitel 

společnosti, Ing. Václav Valenta: 

 

 „Celý letošní rok, 

navzdory stále probíhající 

hospodářské a ekonomické 

krizi, hodnotíme jako 

úspěšný.  

V základních 

hospodářských činnostech 

jsme se znovu posunuli 

dopředu, zvýšili jsme stavy 

skotu, máme přes 90 % 

natalitu, podařilo se nám 

poměrně dobře realizovat a 

prodávat naše hlavní 

výrobky- skot – a to jak na 

tuzemském trhu, tak i do 

Německa a Rakouska. 

 Přestože jsme zvýšili 

stavy o 100 kusů dobytka, podařilo se nám zajistit pro zimní období dostatečné množství 

krmiva. Senáží jsme totiž vyrobili celkem 4 461 tun, když v r. 2009 byla výroba 4 200 tun. 

 Rovněž se zvládl náběh u nových staveb, přestože jsme museli udělat některé dílčí 

úpravy v technologii. Podařilo se nám najít optimum při zastýlání, takže postupně při ranních 

kontrolách zjišťujeme, že většina krav v hlavních stájích 1 a 2 spokojeně leží v boxech, stejně 

tak je v pořádku i systém krmení. 

 Nyní se musíme zamýšlet nad systémem a způsobem telení v jarních měsících, aby 

proběhlo s co nejmenšími ztrátami. 

 Naše farma dosáhne letos kolem 8 až 9 milionů korun hrubého zisku, takže si stále 

udržujeme trend minulých let. Už v letošním roce však budeme mít menší rozsah dotací, 

přibližně o 900 tis. Kč a počítáme s faktem, že i v dalších létech dojde ke snižování dotací. 

Proto jsme udělali korekci dlouhodobé koncepce s tím, že musíme vygenerovat více tržeb a 

tím výpadek na dotacích eliminovat. 

 Výhodu máme v tom, že hlavní investiční akce máme za sebou, pro rok 2011 

připravujeme vedle rekonstrukce stájí na Ostrově – Malšíně, rovněž rekonstrukci zbývající 

stáje pro 90 krav na Muckově, v objektu stávající truhlárny.Model 100% krytí všech krav pod 

střechou přes zimní období, bude tak zabezpečen“. 

 

 Ing. Valenta se dále zmínil o zajištění pracovních a sociálních podmínek pro všechny 

firemní zaměstnance, což je zmíněno v samostatné kapitole Ročenky. 

 Vedle rozsáhlé rekonstrukce stájí a senážního žlabu byla velká pozornost zaměřena na 

vybudování pastevních  areálů na  Všímarech  a Chvalíně, do užívání byl předán 

zrekonstruovaný rybník Kuželů dolní u Lutové. 

Pravidelný cyklus všech dalších, nutných a potřebných prací – to byl dennodenní pracovní 

rytmus  na farmě, která opět dokazuje, že patří k jedním z nejlepších firem na Lipensku, nejen 

v oblasti zemědělství. 
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Konec dobrý, všechno dobré                      
 

 Rok 2010 dospěl ke svému závěru. V souladu s příslovím, uvedeným v samém 

začátku této Ročenky, lze v klidu  konstatovat, že na Farmě Milná, s.r.o. bylo v tomto roce 

vskutku málo promarněných chvilek. 

 V předešlé kapitole stručně celý rok zhodnotil Ing. Václav Valenta a já mohu dodat jen 

pár poznámek na závěr. 

 

 Především, na rozdíl od Ročenky 2009, byla snaha dostat do letošní Ročenky více 

obrázků, což jsme si s majitelem farmy víceméně vyjasnili hned na počátku. Fotografie 

zachycující stav prací v daném okamžiku, mají jistě do budoucna mnohem větší vypovídací 

hodnotu než sáhodlouhé texty.Nepovažuji proto celkové množství přímých  fotografií v počtu 

589 kusů za nikterak přehnané. Ostatně i rozsah Ročenky 2010, v počtu 139 stran, je mnohem 

obsáhlejší než předešlý rok. 

 

 V letošním roce jsem byl, jako autor, na farmě Milná také  přítomen mnohem častěji a 

tak jsem mohl zachytit prakticky neustále celý cyklus, nejenom vlastních prací, ale zejména 

probíhající rekonstrukce stájí. 

Kéž tato Ročenka přinese radost nejenom současným zaměstnancům a všem příznivcům 

firmy, ale bude i zdrojem poučení v budoucích létech. 

 

 

Přeji Farmě Milná, s.r.o. hodně podobných úspěchů i v dalších létech ! 

 

 

 

 

 

       

  

               

 

         

  Ing. František Záhora 

autor publikace 
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Zdroje, ze kterých bylo čerpáno 

 

 Tuto publikaci, stejně jako předchozí, jsem zpracoval  na základě vlastních poznatků a 

vlastní přítomnosti, při většině prací probíhajících na Farmě Milná, s. r. o., které jsem zachytil 

na fotografiích. Většinu údajů do textu mi poskytl majitel firmy a ředitel společnosti Ing. 

Václav Valenta, přesto pro doplnění některých faktů jsem využil možnosti čerpat 

z internetových stránek. 

 

V publikaci jsem částečně čerpal z těchto webových stránek: 

 www.zanikleobce.cz 

 www.mapy.cz 

 www.opbcunkov.cz 

 www.equitum.cz 

 www. nature.cz 

 www. naturfoto.cz 

 www.muni.cz 

 www.kohoutikriz.org 

 www.oberbank.cz 

 www.kvernelandgroup.cz 

 www.forestgamp.eu 

 www.cestr.cz 

 www.priroda.kpr.sk 

 www.myslivost.blogspot.com 

 www.garanta.cz.eu 

 www.wefel.cz 

 www.ceskokrumlovsky.denik.cz 

 www.zavesnatechnika.cz 

 

 

V Ročence 2010 je dále zařazen: 

 

1/  Odborný článek s názvem „Volná, boxová stáj pro masný skot“, který vyšel dne 6.12 

v odborném a stavovském týdeníku Zemědělec - autor Ing. František Záhora 

2/   Odborný článek s názvem „Na farmě Milná se v rekonstrukcích nemýlili“, který vyšel 

v odborném časopise Náš chov, č.50/2010 – autor Lukáš Rytina, redaktor časopisu 

 

 

 

 

 

Fotografie a jiné snímky :  c e l k e m  -   621 ks 

             z toho             -   585 ks   -               Ing. František Záhora 

                       21 ks   -            z internetu 

                                 4 ks   -                Ing. Michael Sovadina 
                       10 ks    -            naskenováno 

                        1 ks    -                smajlík 
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